
 
 

 
 

 

Alle de år jeg har spillet harmonika, er jeg jævnligt blevet mødt med et 
vantro ”spiller du HARMONIKA”??  
 
Hvad er det der gør at folk har et så skævt syn på vores instrument?  
Jeg vælger at tro, at det er fordi folk ikke ved, hvor alsidigt et 
instrument det er. Nu er jeg jo i den heldige situation at jeg har børn 
som holder mig opdateret indenfor den ”moderne” musikgenre. Så 
hjemme hos os er det radiokanalerne Boogie og The Voice der er 
favoritterne. Men mon dem som lytter til det musik tænker over, at der 
p.t. er utallige hits der indeholder harmonika? Jeg kan nævne de første 
3-4 hits bare sådan på stående fod – hits som flittigt danses til på 
diskotekerne rundt omkring. 
 
I forsommeren havde jeg en skøn koncertoplevelse – Roger Waters 
(tidligere forsanger i Pink Floyd) kom til København og opførte The 
Wall – og i slutnummeret indgik da selvfølgelig en harmonika. 
 
Så skulle nogen, som jeg, krympe os lidt over kommentarerne som 
kommer, når vi fortæller om vores fritidsinteresse, bør vi måske huske 
på at det snarere er folks uvidenhed der skaber kommentarerne, og i 
stedet rette ryggen og forsøge at fortælle folk hvilket dejligt alsidigt 
instrument vi har valgt.  
 
Med disse ord ønsker jeg alle velkommen tilbage til en rigtig god 
spillesæson….. 
 
Susanne 

Formandens Klumme 


